
 

 Zápis 
 

z 10. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 24. 11. 2020 - online 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 23 
 
Omluveni: doc. Stránská 
  
Hosté:  prof. Matějka, prof. Kotrba, prof. Jahoda,  prof. Vojtěch, prof. Pospíšil, Ing. Chválná, 
 Ing. Algerová, Ing. Kavalcová,  

 

 

Program zasedání Akademického senátu konaného dne 24. 11. 2020 
 

1. Schválení Dodatku č. 2/2019 ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a 

s nimi souvisejících činností VŠCHT Praha za rok 2017 

2. Projednání Institucionálního plánu 

3. Představení VŠCHT Enterprise, s.r.o. 

4. Jednací řád Akademického senátu VŠCHT Praha – 1. čtení 

5. Informace o novele Studijního a zkušebního řádu 

6. Nominace delegáta do RVŠ 

7. Různé 

a) Informace o ekonomických studijních programech – rozpočet a zabezpečení 

b) Harmonogram zkouškového období 

c) Informace z kolegia rektora 

 

Program jednání schválen (hlasování pro-proti-zdržel  23  – 0 – 0) 

 

Ad 1. Schválení Dodatku č. 2/2019 ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností VŠCHT Praha za rok 2017 

 

Zpráva byla vypracována za rok 2017. Rada pro vnitřní hodnocení nyní vypracovala dodatek č. 2 za 

rok 2019, který Vědecká rada projednala s návrhem drobných jazykových úprav. V diskusi vystoupili 

doc. Kouřil, Ing. Nováková. Zazněly návrhy na změny některých sledovaných parametrů. Bude 

diskutováno v souvislosti s novelou vnitřní normy, která parametry upravuje. Bude provedena 

analýza poklesu počtu studentů. Bude analyzována možnost motivace na dokončování doktorského 

studia nejpozději 5 let od zahájení. 

 

Usnesení: AS schvaluje tento Dodatek č. 2/2019 ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, 

tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠCHT Praha za rok 2017 

Hlasování: 22– 0 – 0 

Ing. Med nehlasoval z důvodů problému s připojením. 

 



Ad 2. Projednání Institucionálního plánu (IP) 

 

Prorektor Pospíšil v úvodu seznámil senát s institucionálním plánem na rok 2021. I zde se projevuje 

vliv pandemie. Koncepce se trochu změnila ve smyslu prioritních cílů, např. v případě grantů PIGA, 

které by měly být zaměřené na distanční vzdělávání. Diskuse se týkala zejména projektového centra, 

jazykového vzdělávání zaměstnanců, která by měla být maximálně podporována a zřízení Welcome 

centra. V souvislosti s tímto centrem byla diskutována podpora přijíždějících zahraničních studentů - 

samoplátců, která by mohla rovněž být jeho náplní, jak navrhovali někteří senátoři. Vedení školy však 

chce Welcome centrum zejména pro podporu přijíždějících zahraničních pracovníků, což je 

v současné době, na rozdíl od podpory studentů, považováno za slabou stránku internacionalizace. 

 

Předseda AS navrhl Welcome centrum zařadit jako samostatný bod programu na některé další 

zasedání nebo na pedagogický výbor. Zaznělo jasné doporučení zabývat se organizačním i finančním 

zabezpečením zahraničních studentů i zaměstnanců. 

 

Usnesení: AS projednal Institucionální plán. 

Hlasování: 23 – 0 – 0 

 

Ad 3. Představení VŠCHT Enterprise, s.r.o. 

Prorektor prof. Pospíšil představil senátu vizi dceřiné společnosti VŠCHT Enterprise, s.r.o., která by 

měla zajistit zejména realizaci výroby a prodeje výsledků vlastního výzkumu a následně uvedením na 

trh. Předložený materiál představuje způsob řízení společnosti se 100%  kontrolou VŠCHT. Činnost 

společnosti by neměla konkurovat doplňkové činnosti. Diskuse zahrnovala způsob financování, které 

by mělo být přímo ze zakázek, způsob kontroly činnosti, kterou by mělo provádět vedení s.r.o. se 

zástupci fakult a zástupcem AS. 

 

 

Ad 4. Jednací řád Akademického senátu VŠCHT Praha – 1. čtení 

Jediný vnitřní předpis, který předkládá člen AS. Novelu Jednacího řádu předložil k připomínkování 

předseda AS již před zasedáním. Zásadní změny se týkají zahrnutí on-line zasedání a upřesnění 

postupu při volbě kandidáta na rektora. V diskusi zazněla podpora umožnění kombinované formy 

zasedání, na základě dotazu doc. Lipovové byla vypuštěna formulace o dodatečném kole hlasování 

při volbě kandidáta na rektora. Po provedení oprav bude text předán ke kontrole právnímu oddělení 

a následně k vyjádření rektorovi. 

 

 

Ad 5. Informace o novele Studijního a zkušebního řádu 

Prorektor prof. Jahoda seznámil AS s jednotlivými body. V současné době probíhá připomínkování a 

projednání s právním oddělením. Nejdůležitější změny se týkají elektronické evidence studijních 

výsledků, zavedení možnosti udělení titulu Mgr., procedura přestupu na jinou VŠ, možnost konání 

distanční státní zkoušky, sjednocení státní zkoušek u bakalářských, magisterských a doktorských 

studentů. Změny jsou nutné s ohledem na vysokoškolský zákon. Předseda AS prof. Cibulka informoval 

AS o dalším postupu při schvalování.  

Následně byl diskutován způsob tajného hlasování při obhajobách disertačních prací, doc. Mareš 

navrhnul umožnění asistentům (kteří prochází výběrovým řízením) školit bakalářské práce. 

Proti návrhu hodnotit SDZ po okruzích se vyslovil prorektor prof. Vojtěch a rovněž řada senátorů. 



Během tohoto bodu opustil zasedání Ing. Marvan, senát je v počtu 22. 

 

 

Ad 6. Nominace delegáta do RVŠ 

Senát FTOP navrhnul zástupce fakulty do sněmu RVŠ, doc. Michaela Pohořelého. 

 

Senát schvaluje navrženého kandidáta. 

Hlasování: 20 – 0 – 0  

Hlasování se nezúčastnili doc. Friess a doc. Mareš 

Ad 7. Různé 

a) Informace o ekonomických studijních programech – rozpočet a zabezpečení 

Rektor informoval o aktuálním stavu (počty studentů, připravované smlouvy na dlouhodobé 

pronájmy prostor pro výuku). Pokračoval prorektor Pospíšil-Jsou 3 varianty pro umístění výuky. Každá 

varianta má svá specifika a problémy. Probíhá jednání. Je potřeba 1 000 m2 pro výuku a 1000 m2 pro 

lektory. Celková plocha s dalšími nutnými prostory pro provoz je 2 500 m2. VŠCHT uvažuje i o nákupu 

vlastní nemovitosti. Kvestorka připomněla, že prostory se musí řešit v kontextu celého Generelu.  

 

Během tohoto bodu odešla doc. Čížková, Ing. Aubrecht. Senát je v počtu 20. 

 

b) Harmonogram zkouškového období 

Ing. Nováková tlumočila AS  obavy studentů s omezeným časem pro dokončení docházky 

v laboratořích v případě rozvolnění vzhledem k pandemii  a s termíny odevzdání projektů, prací. Rádi 

by měli nějaké informace ohledně možnosti prodloužení termínu toho se týkajících.  

Rektor připomněl vstřícnost školy, která se pokouší pružně reagovat na aktuálně se měnící situaci, tak 

jako tomu bylo na konci letního semestru. Bude se určitě uvažovat o úpravě doby trvání zkouškového 

období. V plánu je odložení začátku letního semestru o 2 týdny. To se bude projednávat na úrovni 

jednotlivých fakult. Závěrečné kvalifikační práce budou hodnoceny hlavně podle kvality a ne rozsahu. 

Zahraničním studentům bude umožněno složit zkoušky distančně. Senátoři podpořili organizaci 

laboratorní výuky během zkouškového období. Vše bude jasně komunikováno se studenty. 

 

Během tohoto bodu opustil zasedání doc. Mareš, senát je v počtu 19 

 

c) Informace z kolegia rektora 

-mezinárodní evaluační panel 

-organizace studia 

-dlouhodobý výhled rozpočtu 

- s.r.o. 

-harmonogram školního roku 

- schválen záměr 4 studijních programů týkajících se ekologie a cirkulární ekonomie na FTOP 

-pravidla pro vnitřní grantovou agenturu-změna týkající se podání přihlášek-pouze elektronicky 

 

 

Příští zasedání AS bude 15. 12. 2020  

   Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                             Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 



 

 

Prezenční listina 

10. zasedání AS VŠCHT Praha dne  24. 11. 2020-online  
 

 

 

 Jméno Podpis 

Akademičtí pracovníci 

1 prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D.                 FCHT přítomen 

2 doc.Ing. Milan Kouřil, Ph.D.                      FCHT přítomen 

3 doc. Ing. Kateřina Rubešová, Ph.D.           FCHT přítomen 

4 
 Ing. Miloslav Lhotka, Ph.D.                      FCHT 

přítomen 

5  Ing. Jaroslav Aubrecht                               FTOP přítomen 

6 
doc.Ing. Jan Bartáček, Ph.D.                       FTOP 

přítomen 

7 
 Ing. Marek Staf, Ph.D.                                FTOP 

přítomen 

8  Ing. Daniel Maxa, Ph.D.                             FTOP přítomen 

9  doc.Ing. Luděk Jelínek, Ph.D.                    FTOP přítomen 

10 doc. Ing. Helena Čížková, Ph.D.                 FPBT přítomen 

11 doc. Ing. Petra Lovecká, Ph.D.                    FPBT přítomen 

12 doc. Ing. Petra Lipovová, Ph.D.                  FPBT přítomen 

13 doc. Ing. Milena Stránská, Ph.D.                 FPBT OMLUVENA 

14 Ing. Markéta Nováková                               FPBT přítomen 

15 RNDr. Pavel Pokorný, Ph.D.                       FCHI přítomen 

16 prof. Dr. Ing. Tomáš Moucha                       FCHI přítomen 

17 Ing. Petr Kovář                                             FCHI přítomen 

18 doc. Ing. Karel Friess, Ph.D.                        FCHI přítomen 

19 doc. Ing. Jan Mareš, Ph.D.                           FCHI přítomen 

  přítomen 

20 Bc. Miroslav Hala                                        FCHT         přítomen 

21 Ing. Petr Marvan                                          FCHT         přítomen 

22 Ing. Miroslav Dragoun                                FPBT přítomen 

23  Ing. Jakub Med                                           FCHI                      přítomen 

24  Ing. Lukáš Tůma                                         FTOP přítomen 



 
 


